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PROCES VERBAL 

încheiat cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al Comunei 23 August din data 

de  26.03.2025 

 

Consiliul Local a fost convocat conform prevederilor 133 alin. (1) din Codul 

administrativ adoptat prin O.U.G. nr. 57/03.07.2019, cu modificările și completările 

ulterioare, prin Dispoziţa primarului nr. 29/19.03.2025.                     

Din totalul de 15 consilieri aleşi, la şedinţă sunt prezenţi un număr de 13                   

consilieri în funcţie, după cum urmează: Butoi Ionel-Flavius, Calmbach Vasile-Albert, 

Chesnoiu Silviu Cosmin, David Valentina, Demir Demirel, Fusaru Ileana, Giurcănaș Iuri, 

Medrega Marin, Mola Ali-Sinan, Petrache Ion, Raita Nicolae, Raita Georgiana, Saledin 

Gerhan. Lipsesc motivat domnii Oltean Ioan și Trușcă Dănuț. La ședință este prezentă 

și doamna Maria Daniiela Silvia, inspector în cadrul compartimentului Financiar-Buget 

din cadrul aparatului de specialitate al primarului. 

Şedinţa Consiliului Local se desfăşoară legal întrunită fiind îndeplinită cerinţa 

prevăzută la art. 137 alin. (1) din Codul administrativ.  

Şedinţa a început la ora 1600 la sediul Primăriei Comunei 23 August. 

Lucrările şedinţei ordinare sunt deschise de către secretarul general al comunei 

care anunţă cvorumul acesteia, dă citire proiectului ordinii de zi, supune la vot proiectul 

ordinii de zi  precum și procesele verbale ale ședințelor anterioare, repectiv procesul 

verbal al ședinței ordinare desfășurate în data de 26 februarie a.c. și al ședinței 

extraordinare convocate de îndată desfășurate în data de 13 martie a.c. –toți membrii 

prezenți votează ”pentru”.  

În continuare membrii consiliului local sunt informați de către inițiator, cu privire 

la retragerea de pe ordinea de zi a P.H. nr. 19/18.03.2025. 

Secretarul general aduce la cunoștință faptul că în data de 24.03.2025 prin 

cererea înregistrată cu nr. 8561, domnul Butoi Vasile, cetățean al Comunei 23 August, 

a solicitat să asiste la lucrările ședinței ordinare.  În urma informării, președintele de 

ședință l-a invitat pe domnul Butoi Vasile în sala de ședință pentru a asista la dezbaterile 

privind proiectele de hotărâre înscrise pe ordinea de zi. 

Prin urmare s-a procedat la dezbaterea proiectelor de hotărâre înscrise pe 

ordinea de zi, după cum urmează: 

1. Pentru PROIECTUL DE HOTĂRÂRE nr. 16 din 12.03.2025  privind 

„Aprobarea contului de execuţie a bugetului comunei 23 August pe anul 

2024”, toți consilierii locali prezenți au votat ”pentru”. În acest sens  a fost 

adoptată H.C.L. nr.16/26.03.2025. 

2. Pentru PROIECTUL DE HOTĂRÂRE nr. 17 din 12.03.2025 privind 

„Aprobarea utilizării excedentului din anii bugetari precedenţi ca sursă 

de finanţare  a secţiunii de dezvoltare”toți consilierii locali prezenți au votat 

”pentru”. În acest sens  a fost adoptată H.C.L. nr.17/26.03.2025. 

Pentru PROIECTUL DE HOTĂRÂRE nr. 18 din 18.03.2025 privind 

„Aprobarea bugetului  general de venituri şi cheltuieli al Comunei 23 

August pe anul 2025” consilierii au fost informați asupra faptului că de la 

data inițierii P.H. și până în prezent U.A.T. 23 August i-au fost alocate sume 

de bani de la Consiliul Județean, de la A.N.A.F. și de la Bugetul de stat, fapt 

ce determină creșterea veniturilor și cheltuielilor cu sumele alocate și 

modificarea sumelor prevăzute în P.H. inițial. În urma dezbaterii toți consilierii 

locali prezenți au  votat ”pentru”, sens în care a fost adoptată H.C.L. nr. 
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18/26.03.2025. Pentru acest proiect dna. Consilier Raita Georgiana a întrebat 

dacă cheltuielile privind ANL-urile sunt cuprinse la capitolul ”Serviciul de 

dezvoltare publică”. Raspunsul a fost oferit de reprezentantului 

compartimentului Finaciar buget, menționând că Unității Administrativ 

Teritoriale 23 August i-a revenit obligația să asigure infrastructura aferentă, 

iar cheltuielile privind construirea acestora au fost suportate de Agenția 

Națională pentru Locuințe. O altă întrebare a dnei. Raita Georgiana a făcut 

referire la faptul că la rubrica transporturi, străzi este prevăzută suma 0 lei. 

Doamna inspector i-a adus la cunoștință doamnei consilier că la rectificările 

bugetare ulterioare vor fi prevăzute sume pentru reparații curente străzi, 

întrucât bugetul inițial supus spre dezbatere și aprobare a fost construit la 

nivelul realizărilor anilor  precedenți. 

3. Pentru PROIECTUL DE HOTĂRÂRE nr. 20 din 18.03.2025 privind 

„Aprobarea contractării      unei finanțări rambursabile interne în  valoare 

de maxim 16.415.353 lei” au votat ”pentru” următorii consilieri locali: 

Calmbach Vasile-Albert, Chesnoiu Silviu Cosmin, David Valentina, Demir 

Demirel, Fusaru Ileana, Giurcănaș Iuri, Medrega Marin, Mola Ali-Sinan, 

Petrache Ion, Raita Nicolae, Raita Georgiana, Saledin Gerhan. A votat 

”împotrivă” domnul Butoi-Ionel Flavius. În urma exercitării dreptului de vot al 

consilierilor, s-a adoptat H.C.L. nr. 19/26.03.2025.  

4. Pentru PROIECTUL DE HOTĂRÂRE nr. 21 din 18.03.2025 privind 

„Aprobarea documentației de alipire a imobilelor cu numerele 

cadastrale 115937 respectiv 115945, înscrise în Cartea Funciară cu 

nr.115937 respectiv 115945” au votat ”pentru” următorii consilieri locali: 

Calmbach Vasile-Albert, Chesnoiu Silviu Cosmin, David Valentina, Demir 

Demirel, Fusaru Ileana, Giurcănaș Iuri, Medrega Marin, Mola Ali-Sinan, 

Petrache Ion, Raita Nicolae, Raita Georgiana, Saledin Gerhan. A votat 

”împotrivă” domnul Butoi-Ionel Flavius. În urma voturilor consilierilor a fost  

adoptată H.C.L. nr. 20/26.03.2025.  

Având în vedere că au fost dezbătute toate proiectele de hotărâre înscrise pe 

ordinea de zi, s-a trecut la punctul 10 de pe ordinea de zi și anume ”Diverse probleme 

ale comunității locale”. 

În ceea ce privște cererea dlui. Murgu Cornel Virgil, preot paroh al Parohiei II, 23 

August, privind acordarea unui sprijin financiar în vederea finalizării construirii lăcașului 

de cult, consilierii locali au apreciat ca în situația în care instituția va dispune de 

resursele necesare, vor fi de acord cu solicitarea acestuia. 

Față de draftul de regulament de organizare și funcționare a sălii de sport 

transmis de dl. Oltean Ioan pe grupul de WhatsApp, domnul consilier Medrega Marin a 

spus ca pentru copiii din comunitate nu s-a perceput niciodată taxă pentru utilizarea sălii 

de sport și nu consideră necesar adoptarea unui regulament. În continuare dnl. primar 

aduce la cunoștință că nu este oportun ca sala de sport să fie închiriată cât timp s-au 

făcut foarte multe investiții în cadrul acesteia, iar prioritari în folosirea salii sunt membrii 

clubului sportiv care pot decide în orice moment, în funcție de condițiile meteorologice 

daca antrenamentele se vor ține în interior sau exterior. Totodată s-a precizat că în 

situația în care sala este disponibilă, poate fi pusă la dispoziție și altor cetățeni ai 

comunei 23 August, cu titlu gratuit. 

În continuare doamna consilier Raita Georgiana a adresat o întrebare cu privire 

la situația ANL-urilor. Raspunsul a fost oferit de secretarul general, care i-a adus la 

cunoștință doamnei consilier că atribuirea locuințelor se va face după ce se va finaliza 
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procedura de intabulare și apartamentare a acestora. Totodată secretarul general a 

informat asupra faptului că lucrarea menționată anterior este demarată din anul 2024 

prin realizarea releveelor locuințelor. După ce instituția va primi încheierea de intabulare 

de la Oficiul de Cadastru și Publicitate Imobiliară, se vor urma pașii prevăzuți de 

legislația în vigoare în vederea atribuirii acestora către beneficiari. 

În continuare președintele de ședință a mulțumit consilierilor pentru prezență și 

a declarat închisă ședința de plen. 

Având în vedere cele expuse, s-a încheiat procesul verbal, spre cele legale. 

 

  

 

 
PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,        SECRETAR GENERAL, 
                Consilier       MORIE IULIA-CRISTINA 
CALMBACH VASILE-ALBERT     
 

                                                                                                  
 


